
گذاری 51 درصد    آرمان ملی: در حالی که دولت به دنبال وا
سهم خود در باشگاه های سرخابی پایتخت از طریق فرابورس 
است، شستا که گفته می شود یکی از خریداران سرخابی است 

برنامه ای برای این کار ندارد! 
گذاری    زمان وا

گذاری دو باشگاه  وزیر ورزش و جوانان ابراز امیدواری کرد، وا
استقلال و پرسپولیس به بخش خصوص تا پایان سال جاری 
صورت بگیرد. نشست کیومرث هاشمی وزیر ورزش و جوانان با 
دانشجویان دانشکده  علوم ورزشی و تندرستی دانشگاه تهران 
به مناسبت روز دانشجو، صبح روز سه شنبه 21 آذر ماه در 
محل این دانشکده برگزار شد. در بخشی از این نشست وزیر 
ورزش در موضوع تیمداری گفت: مگر وزارت ورزش می تواند 
تیمداری کند؟ هیچ رسالتی در این باره نداریم. الان قانونگذار 
اجازه نمی دهد که یک ریال برای دو باشگاه پرسپولیس و 
استقلال هزینه کنیم. ان شاءا... دنبال آن هستیم که این دو 
گذار کنیم و این  باشگاه را تا پایان سال به بخش خصوصی وا
فقط محدود به شعار نباشد و عملی شود تا ما در وزارت ورزش 

دنبال وظیفه خودمان یعنی عمومی کردن ورزش برویم.  
  اطلاعیه در فرابورس

به تازگی اطلاعیه ای در سایت فرابورس درخصوص عرضه 
عمده سهام کنترلی شرکت های فرهنگی ورزشی پرسپولی 
»استقلال۴«  نماد  با  استقلال  و  »پرسپولیس۴«  نماد  با 
صادر شده است. در اطلاعیه مربوط به باشگاه پرسپولیس 
آمده است: سازمان خصوصی سازی در نظر دارد تعداد 
5۳۶2۶5۷۶5۰ سهم معادل 51 درصد از سهام شرکت فرهنگی 
ورزشی پرسپولیس )سهامی عام( متعلق به وزارت ورزش 
و جوانان را به طور عمده، نقد و شرایطی از طریق بازار پایه 
فرابورس ایران به فروش برساند؛ تاریخ عرضه روز سه شنبه 
خ 1۴۰2/1۰/12 تعیین شده است. در اطلاعیه مربوط به  مور

باشگاه استقلال نیز آمده است: سازمان خصوصی سازی در 
نظر دارد تعداد 55۰۳۴۸۶5۰۰ سهم معادل 51 درصد از سهام 
شرکت فرهنگی ورزشی استقلال ایران )سهامی عام( متعلق به 
وزارت ورزش و جوانان را به طور عمده، نقد و شرایطی از طریق 
بازار پایه فرابورس ایران به فروش برساند؛ تاریخ عرضه روز سه 

شنبه مورخ 1۴۰2/1۰/12 تعیین شده است. 
  خریداران

 در این شرایط که حدود 1۰ درصد از مالکیت هر دو باشگاه 
در بورس برای عموم مردم عرضه شده، حالا دولت قصد دارد 
)و مجبور است( از 9۰ درصد باقی مانده، 51 درصد دیگر را هم 
گذار کند که معاون اول رئیس جمهوری نیز نقش اصلی را  وا
در این جابه جایی مالکیت و انتقال قدرت در باشگاه های 
استقلال و پرسپولیس برعهده گرفته است. ورزش سه در ادامه 
نوشت: طبیعتا خرید بلوک 51 درصدی برای خریداران خُرد 
امکان پذیر نخواهد بود و در روز 12 دی ماه که نوبت اول این 
گهی روی تابلوی بورس عرضه می شود، احتمالا دو خریداری  آ
کرده اند، بتوانند سهامدار عمده  کنون اعلام آمادگی  که ا
باشگاه های استقلال و پرسپولیس شوند. در شرایطی که 
به خاطر اهمیت بالای شناسایی سهامدار و اهلیت داشتن آن 
در باشگاه های استقلال و پرسپولیس برای دولت حائز اهمیت 
است، احتمالا تاییدیه گرفتن برای این کار هم پروسه خاصی 
داشته باشد ولی گفته می شود شستا )شرکت سرمایه گذاری 
سازمان تامین اجتماعی( و پتروشیمی خلیج فارس در این 
کار پیش قدم شده اند. انتظار می رفت اپراتورهای همراه اول، 
ایرانسل و حتی رایتل )حامی مالی فعلی استقلال( در این کار 
پیش قدم شوند یا دو شرکت خودروساز بزرگ داخلی )ایران 
خودرو و سایپا( برای خرید سهام عمده باشگاه های استقلال 
و پرسپولیس جلو بیایند که این اتفاق نیفتاده و دو شرکت 
دیگر اقدام به خرید 51 درصدی سهام سرخابی ها کرده و اعلام 

آمادگی داشته اند. 
  نامه شستا

عارف نوروزی مدیرعامل شرکت شستا در نامه ای به وزارت 
کردن درخواست خرید باشگاه  ح  ورزش و جوانان با مطر
پرسپولیس خواستار تعیین تکلیف موضوع از سوی این 
وزارتخانه شد. مدیرعامل شستا در این نامه با اشاره به ماده 
1۸ اساسنامه فدراسیون فوتبال و همچنین کنفدراسیون 
فوتبال آسیا مبنی بر اینکه »هیچ یک از اشخاص حقیقی 
و حقوقی همزمان نمی توانند کنترل و هدایت بیش از یک 
باشگاه را برعهده داشته باشند در غیر این صورت، تمامیت 
یک مسابقه یا مسابقات را زیر سؤال خواهند برد« این پرسش 
را مطرح کرده که با توجه به در اختیار داشتن 5۰ درصد سهام 
ذوب آهن، آیا می توانند سهام باشگاه پرسپولیس را نیز داشته 

 . باشند یا خیر
  پشت پرده؟

در  پرسپولیس،  سهام  خرید  برای  شستا  شرکت  اقدام 
حالیکه 5۰ درصد سهام ذوب آهن را در اختیار دارد عجیب و 
سؤال برانگیز است. شرکت شستا در حالی درخواست خرید 
باشگاه پرسپولیس را داده که این شرکت حدود 5۰ درصد 
ح  سهام ذوب آهن را در اختیار دارد و حالا این سؤال مطر
می شود که آیا یک شرکت قادر است در یک لیگ و به صورت 
همزمان دو تیم داشته باشد یا نه؟ از طرف دیگر مدیرعامل 
شستا با ارسال نامه ای به وزارت ورزش خواستار تعیین 
ح کردن  تکلیف در این خصوص شده است. با وجود مطر
چنین سؤالی از سوی شرکت شستا از حالا می توان حدس 
زد که پاسخ وزارت ورزش به این درخواست منفی خواهد 
گر ارگانی  که مالکیت مشترک غیرقانونی است و ا بود، چرا
می توانست مالکیت مشترک دو باشگاه را در اختیار داشته 
گذاری  باشد که وزارت ورزش و جوانان کار راحت تری برای وا
این دو باشگاه داشت. به نظر می رسد رسانه ایی شدن این 
درخواست برای خرید پرسپولیس با اهداف خاصی صورت 
که شرکت شستا کاملاً به این موضوع واقف است که  گرفته، چرا
طبق قانون هیچ  یک از اشخاص حقیقی یا حقوقی به صورت 
همزمان نمی توانند مدیریت بیش از یک باشگاه را در اختیار 
که فیرپلی رعایت نخواهد شد. حالا این سؤال  داشته باشد چرا
ح می شود وقتی شرکت شستا و مشاورانش از چنین  مطر
قانونی مطلع هستند چه دلیلی دارد که برای خرید پرسپولیس 
پیش قدم شوند؟ یا آنها باید سهام ذوب آهن را رها کنند یا 
اینکه قید خرید سهام پرسپولیس را بزنند. فارس در ادامه 
نوشت: به نظر می رسد این اقدام شستا و رسانه ای کردن آن به 
کتیک برای فرار از خرید سهام باشگاه پرسپولیس  نوعی یک تا
که سهامدار عمده  کرده اند  که آنها رسماً اعلام  بوده چرا 
ذوب آهن هستند و نمی توانند برای خرید سهام پرسپولیس 
اقدام کنند. نکته جالب توجه اینجا است که حدود 2- ۳ 
سال پیش اقداماتی انجام شد تا یکی از شرکت های متمول، 
باشگاه استقلال را در اختیار بگیرد اما این شرکت برای انجام 
ندادن این موضوع وارد تیمداری در لیگ های پایین تر شد تا 
باشگاه استقلال را در اختیار نگیرد. حال به نظر می رسد از این 
کتیک و حربه، شرکت شستا استفاده کرده تا پای خود را به  تا

باشگاه پرحاشیه و پر خبر پرسپولیس باز نکند. 
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زید ثامر و حیدر علی داوران 
عراقی که لایسنس کمک 
از فیفا را  داور ویدئویی 
دارند برای استفاده از این 
تکنولوژی در روز پنجشنبه 
برای دربی 102 پایتخت در 
حضور  آزادی  زشگاه  ور

 . شتند ا د

کلاسیک  آرنولد  در بخش 
زشکار  از هادی چوپان ور
کشورمان که چندی قبل به 
مقام نایب قهرمانی مستر 
المپیا دست یافت، دعوت 
شده است و او باید با 12 
ورزشکار از کشورهای مختلف 

دنیا رقابت کند. 

ایوب کلانتری هافبک دفاعی 
با تجربه هوادار روزهای تلخی 
را سپری می کند. مشخص شد 
او از ناحیه رباط صلیبی دچار 
پارگی شده و زانوی مصدوم 
خود را به تیغ جراحان سپرد. 
او حالا دوران نقاهت خود را 

سپری می کند. 

ت
شــ

س نو
عک

        نقاهت  داوران عراقی  دعوت 

گفتوگو

 پایان رافت مهاجم سابق پرسپولیس 
در خصوص دیدار برگزار شده بین دو 
تیم سرخابی پایتخت در هفته گذشته 

صحبت کرد. 
 102 بی  در مورد  در  شما  نظر   

چیست؟
و  جدول  شرایط  به  توجه  با   
شد  ایجاد  که  زیادی  حساسیت های 
شاهد  تیم  دو  از  را  کیفیتی  با  فوتبال 
حد  از  بیش  استرس  شاید  نبودیم. 
نتوانند  تا  شد  باعث  تیم  دو  بازیکنان 
توانمندی هایشان را نشان دهند. ترس از 
نباختن هم یکی از دلایل دیگر بی کیفیتی 
این بازی بود. شاید هم دو تیم برای این 
بازی مهم خوب آماده نشده بودند و در 
کل مسابقه ای کسل کننده و سردرگم بود. 
که از  لی ها مدعی هستند   استقلا

نظر فنی سرتر از پرسپولیس بودند!
من کاری به اظهارنظر کسی ندارم. هر 
کدام از دو تیم می توانند یک بار دیگر فیلم 
بازی را از اول تا آخر مشاهده کنند و ببیند 
که این بازی از نظر کیفی در چه سطحی 
بوده است و سپس اظهار نظر کنند. به 
هر حال فوتبالی که انجام شده مشخص 
است و نمی شود تصویری که ما دیدیدم 

آنها چیز دیگری دیده باشند. 
VAR در این بازی چطور   نقش 

بود؟
 من قبل از این بگویم از بی امکاناتی 
دوباره  داریم  کشورمان  فوتبال  در  که 
مسئولان در امر تصمیم گیری به سمت 
صورتی  در  رفته اند  قطبی  دو  فوتبال 
گر قرار است فوتبال عادلی داشته  که ا
باشیم باید این سیستم برای همه لیگ 
باشد نه دو تیم و نه یک بازی. پس حق 
هر  گر  ا می شود؟  چه  دیگر  تیم های 
کنون اعتراض کند حق دارد.  باشگاهی ا
آمده است تا به این  VAR به فوتبال 
رشته کمک کند و فوتبال جذاب تر شود. 
کنون چندین داور درگیر یک  همین که ا
بازی می شوند از جذابیت های آن است. 
البته این تکنولوژی یک مشکل در بحث 
آفساید دارد که به کوچک ترین چیزها هم 
اهمیت می دهد و این طور که شنیده ام 
آرسن ونگر طرحی را در این زمینه به 
فیفا داده و قرار است که از سال آینده ان 
ح استفاده شود. در مورد VAR که  طر
در دربی استفاده شد باید بگویم شاید 
داور می توانست پنالتی را بگیرد یا نگیرد 
اما با آن بازی که ما دیدیم همین نتیجه 

مساوی عادلانه بود. 
 شرایط پرسپولیس در این فصل را 

چگونه ارزیابی می کنید؟
من امسال نحوه تیمداری پرسپولیس 
ناراحت  وضعیت  و  نمی بینم  خوب  را 
بسته  تیم  که  مدلی  این  است.  کننده 
کادرفنی را اذیت می کند. امسال  شده 
پرسپولیس شاداب نیست و بازیکنان و 
کادرفنی و هواداران حق دارند که راضی 

نباشند. 

رافت:  
نحوه تیمداری 

 پرسپولیس را 
خوب نمی بینم

 راه ورود دختر تنیس باز  
ایران به گرنداسلم استرالیا 

ایسنا: ماندگار فرزامی دختر تنیس باز 
مانند  که  است  این  دنبال  به  ایران 
در  حضور  جواز  صفی  الزهرا  مشکات 
گرند اسلم های جوانان را به دست آورد. 
فرزامی با حضور در مسابقات بین المللی 
کردن امتیاز و  مختلف در حال جمع 
بهبود جایگاه خود در رنکینگ جوانان 
ایران  تنیس  ساله   1۷ دختر  است. 
2۷9 جوانان  در حال حاضر در رده 
جهان قرار دارد. 12۸ نفر اول رنکینگ، 
کاندیدای حضور در گرنداسلم هستند. 
اول ژانویه 2۰2۴ رنکینگ جهانی به روز 
بیشتر  آنها  سن  که  نفراتی  و  می شود 
ج  خار رنکینگ  از  است،  سال   1۸ از 
می شوند از این رو این احتمال است 
ج شدن این نفرات، فرزامی  که با خار
بتواند بهبود جایگاه داشته باشد و جواز 
حضور در گرنداسلم استرالیا را به دست 
 j2۰۰ آورد. همچنین امتیاز مسابقات 
جوانان هم که در کیش برگزار می شود، 
در  حضور  برای  فرزامی  به  می تواند 
گرنداسلم استرالیا کمک کند. در صورتی 
که فرزامی نتواند به گرنداسلم استرالیا 
برسد، این شانس را دارد با گرفتن امتیاز 
مسابقات دیگر خودش را به گرنداسلم 
در  ایران  فدراسیون  برساند.  فرانسه 
حال حاضر نام ماندگار فرزامی را برای 
گرنداسلم استرالیا ثبت نام کرده است 
اما 1۴ روز مانده به آغاز این مسابقات 
جدول مقدماتی و اصلی این مسابقات 
ایران  فدراسیون  می شود.  مشخص 
کرده تا  با فدراسیون استرالیا مکاتبه 
دعوتنامه برای فرزامی ارسال شود تا او 
بخشی از کارهای مربوط به اخذ ویزا را 

انجام دهد. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
تسنیم: رضا حدادیان درباره شرایط تیم فوتبال نساجی 
مازندران در مسابقات لیگ برتر اظهار داشت: این تنها 
حرف بنده نیست؛ بلکه سرمربی تیم سید مهدی رحمتی 
هم از نتایج تیم رضایت ندارد. این یک واقعیت است که 
خوشبختانه سرمربی، اعضای کادر فنی و بازیکنان نساجی 
به آن واقف هستند، اما یک واقعیت دیگر وجود دارد که در 
این شرایط باید به مجموعه تیمی کمک کرد. » به عنوان 
پشتیبان و حامی مجموعه تیم همه توان خودمان را به کار 
بستیم تا نساجی موفق شود.«  وی ضمن بیان این جمله 
تصریح کرد: پیش از شروع فصل جدید نیز شرایط گذشته 
را کالبدشکافی کردیم که چرا در عرض پنج سال مجبور 
شدیم هشت مربی را در نساجی تغییر بدهیم. سعی کردیم 
فکرهای بزرگ و بلندمدت داشته باشیم و نگاه مان را تغییر 
دادیم. به همین دلیل با نظر سرمربی، تیم را جوان کردیم. 
مالک باشگاه نساجی در ادامه گفت: از سرمربی قول گرفتیم 
تیم را در شرایط مناسب و تک رقمی تحویل بگیریم تا بعد 
کله، در سال های بعد بتوانیم  از پوست اندازی و تغییر شا

تیمی موفق را روانه مسابقات کنیم. 

بیــنالمــلل
اوی هرناندس سرمربی تیم فوتبال بارسلونا پس از     ژ
ج از خانه تیمش مقابل والنسیا )یک - یک( اظهار  توقف خار
داشت: مشکل هفته قبل ما یعنی تمام کنندگی باز هم ادامه 
داشت و این باعث شد 2 امتیاز از دست بدهیم. فرصت هایی 
که به وجود آوردیم برای بردن بازی کافی بود اما نشد. ما از 
اینکه امتیازات کامل بازی را کسب نکردیم، ناراضی هستیم. 
این بازی حکم فینال را داشت و باید می بردیم. وی افزود: 
من قبلا هم گفته ام که بالده بازیکن مهمی برای ما است. او 
امروز بازی خوبی انجام داد و چندین موقعیت ایجاد کرد. 
باید بگویم ما در تمرینات روی ضربات آخر خیلی کار می کنیم، 
اما گلزنی به اعتمادبه نفس بازیکن هم بستگی دارد. در بازی 
با خیرونا، گرانادا، مایورکا و غیره، ما روی عدم تمام کنندگی 
امتیاز از دست دادیم و این خلاصه عملکرد فصل ما محسوب 
گرچه ما در خط دفاع هم  می شود. حالا می خواهم بگویم ا
ضعف هایی داریم اما معتقدم در مسیر درستی هستیم. 
سرمربی بارسلونا خاطرنشان کرد: بازیکنان ناراحت و ناامید 
هستند، مثل خود من که ناراحتم. ناراحتم که همه کارهای 
لازم برای بردن را انجام می دهیم اما این اتفاق نمی افتد. ما 
در هر دقیقه بازی دلتنگ گاوی بودیم؛ به خاطر تلاشی که از 
جان و دل می کند و کیفیتی که دارد، با این وجود، نبود او دلیل 
اتفاقاتی که برای ما می افتد، نیست. ما باید برای بردن بازی ها 
به میدان برویم و برای کسب همه جام های ممکن بجنگیم. 

سازگاری با فوتبال روز دنیا نداریم

  دربی 1۰2 تیم های استقلال و پرسپولیس با تساوی 
یک بر یک به پایان رسید. این فوتبالی که پرطرفدارترین 
تیم های ایران انجام دادند باعث خجالت است. لوث 
کردن فوتبال را دیدم وگرنه در کجای دنیا دیدیم یک 
بازی دربی این قدر ضعیف باشد. باید هر دو تیم بهترین 
و زیباترین بازی خود را انجام دهند نه اینکه در طول بیش 
از 11۰ دقیقه بازی با احتساب 1۶ دقیقه اضافه نیمه دوم، 
فقط چند ضربه ایستگاهی را شاهد بودیم و یک شوت از 
پرسپولیس که تنها گل این تیم بود. دو تیم در کار های 
گر برنامه ای هم داشتند به قدری تحت  دفاعی و هجومی ا
تأثیر احساس خود بودند و استرس و اضطراب زیادی که 
کم بود که بدون منطق به توپ ضربه می زدند  بر بازی حا
گران  و اصلاً بازی رضایت بخشی را ارائه نمی کردند. تماشا
از این بازی یکنواخت بدون هدف مشخص خسته شده 
بودند و چرت آنها با گل پرسپولیس پرید و بعد از آن هم 
استقلال تقلا می کرد تا هر طور شده بازی را به تساوی 
کمک داور ویدئویی آمده تا شاهد  بکشاند. سیستم 
فوتبال روانی از سوی هر دو تیم باشیم و روی صحنه هایی 
که مشکوک است داور به بازبینی صحنه بپردازد. هیچ 
کجا داور را محاصره نمی کنند و با فشار آوردن روی او، 
مجبورش نمی کنند تا برود و صحنه را بازبینی کند. جوری 
رفتار کردند که VAR را رسماً جواب کرده بودند. حتی داور 
خطای بی مورد را می گرفت، از آن طرف خطایی که باید 
گرفته نشد. بازیکنان و مربیان ما تقصیری ندارند، چون از 
ابتدا که الفبای فوتبال را آموزش می دادند به آنها فوتبال 
تحت فشار را نیاموختند. مگر دربی ایران چقدر در قیاس 
با دربی های بزرگ دنیا برگزار می شود، مهم است. چطور 
، پرگل و کم  در آن دربی ها شاهد بازی های چشم نواز
حاشیه هستیم، ولی دربی های پایتخت ایران همیشه 
پر از حاشیه است. گاهی پیش می آید که در آن دربی ها 
بازیکنان داخل زمین با هم درگیر می شوند، ولی در کنار 
زمین و لب خط، حواشی را کادرفنی دو تیم جمع می کنند. 
در ایران قضیه برعکس است. رفتار هایی که جواد نکونام 
در کنار زمین داشت چه پیامد هایی به دنبال دارد. وقتی 
سرمربی استقلال اضطراب را در رفتار خود به وضوح 
نشان می دهد این اضطراب به داخل زمین و تیمش 
منتقل می شود. چیزی جز جنگ اعصاب به اسم دربی 
ندیدیم. سازگاری با فوتبال روز دنیا نداریم. کسب نتیجه 
به هر قیمتی باعث می شود تا فوتبال پیشرفت نکند. بازی 
تیم رقیب هم خراب می شود. هیچ وقت این همه تنش 
کتیکی  در یک بازی دربی دیده نشده، مفاهیم نوین تا
در چنین دیداری اجرا نمی شود. تفکرات عامه گرایانه و 
گران هم  پوپولیستی بر فوتبال ما حکمرانی می کند. تماشا
دانش روز دنیا را ندارند. دیدن فوتبال بهترین تیم های 
گران بتوانند به چنین علمی  دنیا که دلیل نمی شود تماشا
دست یابند. مثل تماشای نمایش بهترین بازیگران تئاتر 
گر یا بیننده نمی تواند ایفای نقش کند؛  و سینما که تماشا
بنابراین هرچه سرمربی و بازیکنان تیم محبوبش بگویند 
به نظرش درست است، چون با آنها احساس هم ذات 

پنداری می کند. 

مسعوداقبالی
کارشناسفوتبال

پرسپولیس باید هم از بودن VAR ناراضی باشد
 علی جباری پیشکسوت استقلال در 
مورد دربی 1۰2 و توقف استقلال مقابل 
رقیب سنتی، اظهار داشت: اتفاق خوبی 
که در این بازی افتاد، استفاده از سیستم 
کمک داور ویدئویی بود. این اتفاق نشان 
 VAR بودن  از  پرسپولیسی ها  چرا  داد 
ناراضی هستند. سرمربی این تیم نارضایتی 
خودش را اعلام کرد. در بازی های گذشته 
از اشتباهات داوری سود برده بودند و 
VAR نبود بازهم  گر در این بازی هم  ا
هم  پشت سر  پنالتی   2 می بردند.  سود 
برای استقلال اتفاق افتاد که داور یکی از 
آنها را گرفت و حداقل با این پنالتی، حق 
استقلال ضایع نشد. پیشکسوت استقلال 

VAR نبود و مشخص  گر  ا کرد:  تصریح 
نمی شد که ابتدای بازی بازیکن استقلال 
سُر خورده، ممکن بود همان اول بازی 
اخراجی و پنالتی می دادیم و اشتباه داوری 
به ضرر ما می شد. پرسپولیس از بازی های 
قبلی ۷ امتیاز به کمک اشتباهات داوری 
که از این  گرفته بودند و مشخص است 
سیستم  این  هستند.  ناراضی  شرایط 
کمک می کند که داور تحت تاثیر قرار نگیرد 
و حواسش را جمع کند. هرچند که با این 
سیستم هم حداقل یک پنالتی دیگر برای 
درخصوص  وی  نشد.  گرفته  استقلال 
کیفیت دربی عنوان کرد: این بازی همیشه 
به خاطر هواداران 2 تیم حساس است 

و به همین خاطر تیم ها کیفیت لازم را از 
هم  استقلال  هرچند  می دهند.  دست 
مانند برخی تیم ها از تعطیلات ضرر کرد 
ولی در مجموع عملکرد خوبی داشت. 
کمی محتاط بود،  با اینکه در نیمه اول 
بازیکنان تحت تاثیر جو استادیوم قرار 
گرفته بودند و موقعیت هایی هم نصیب 
حریف شد اما استقلال رفته رفته در بازی 
جا افتاد و دیدیم که در نیمه دوم بازی 
بهتری را به نمایش گذاشت. پیشکسوت 
استقلال در مورد نمایش این تیم گفت: 
نکونام به ۳- 2 مهره برای تقویت تیمش 
نیاز دارد و امیدوارم این کار در نیم فصل 
به خوبی انجام شود تا سرمربی بتواند 

کتیکی خودش را بهتر پیش  برنامه های تا
ببرد. در میانه زمین به بازیکنی نیاز است 
که بتواند مهاجمان را خوب تغذیه کند. 
بلانکو بازیکن باهوشی است و نشان داده 
وقتی صاحب توپ می شود می تواند به 
کند. با توجه به  بهترین شکل استفاده 
اینکه 2 مدافع تیم هم مصدوم و غایب 
بودند، من به شخصه از عملکرد بازیکنان 
راضی هستم. با این حال تیم به مهره هایی 
که بتوانند در شرایط خاص،  نیاز دارد 
گر  کنند. ا جریان و نتیجه بازی را عوض 
حتی  نبود  زمین  درون  اتفاقات  برخی 
می توانستیم در این بازی برنده از زمین 

خارج شویم. 

  فرشید طالبی کارشناس فوتبال گفت: اگر 
بخواهیم به دربی 102 پایتخت از 20 نمره 

بدهیم این نمره قطعاً زیر 10 خواهد بود. 
  دربی 

فرشید طالبی در گفت وگو با فارس در 
مورد دربی 102 پایتخت اظهار داشت: بیش 
از چندین بار است که وقت ارزشمند را صرف 
دیدن دربی پایتخت می کنیم اما متأسفانه از 
این بازی رضایت کامل نداریم. همه چیز این 
دربی درگیر احساسات و حواشی می شود، اما 
باز هم وقتی دربی می شود پای آن می نشینیم. 
طالبی با اشاره به دربی 102 عنوان کرد: در 
جامعه ورزشی ما نتیجه گرایی نهادینه شده 
و کمتر کسی به فکر کیفیت فنی است. این 
دربی بیشتر درگیر حاشیه ها و احساسات بود 
تا مسائل فنی، بخشی از این مسئله به مربیان 
و بازیکنان ربط دارد و بخشی هم مربوط به 
هواداران می شود. وقتی دربی های بزرگ 
دنیا مثل رئال مادرید و بارسلونا را می بینیم 
در آن یک فوتبال پرهیجان، موقعیت های 

گل بسیار و حتی گل های زده زیاد را شاهدیم 
اما در دربی پایتخت احتیاط حرف اول را 
می زند. شاید به نظر من هوادار اگر می خواهد 
دربی جذاب ببیند به مربی و بازیکن تیمش 
این جسارت را بدهد که بگوید یا برنده شو 
یا بازنده؛ مساوی خیلی برای ما خوشایند 

نیست. 
  نقش نکونام و گل محمدی

و  نکونام  نقش  اینکه  مورد  در  وی 
گل محمدی در این دربی بی کیفیت چقدر 
بود، عنوان کرد: هر دو عزیز از بهترین ها 
هستند رزومه و سوابق فوق العاده ای در فوتبال 
دارند قطعاً لیاقت جایگاهی که در آن هستند 
را دارند اما واقعیت این است که دربی های 
خوب در تاریخ تقابل استقلال و پرسپولیس 
انگشت شمار هستند. پیشکسوتان استقلال 
و پرسپولیس می گویند زمانی که ما بازی 
می کردیم به ما می گفتند تمام بازی ها را 
بباز اما دربی را ببر، این خودش یک نوع 

کری خوانی رو به عقب است. 

  دربی اصفهان 
بازیکن اسبق سپاهان با اشاره به دربی 
15 مسابقه در دربی  اصفهان گفت: من 
اصفهان حضور داشته ام 80 درصد بازی های 
دربی اصفهان را هم برده ام.سپاهان و ذوب آهن 
وقتی با هم بازی می کنند شاهد یک فوتبالی 
از موقعیت گل هستیم. حیف  پر  زیبا و 
است که استقلال و پرسپولیس که در واقع 
بازیکنان شان شاکله تیم ملی ما را تشکیل 
می دهند دربی با این سطح کیفی را به نمایش 
بگذارند. طالبی با اشاره به وضعیت فنی مسابقه 
گفت: در نیمه اول بازی هیچ اتفاق فنی رخ 
نداد. 45 دقیقه فوتبال از نوع دربی انجام شد 
اما هیچ هیجان فوتبالی در زمین ندیدیم هر 
دو تیم محتاط بازی می کردند. سپاهان و 
ذوب آهن هم در کورس قهرمانی قرار داشته ان 
اما هر دو تیم برای بردن بازی کرده اند. مسابقه 
این دو تیم را در آینده خواهید دید قطعاً 
کمتر از 10 موقعیت گل در آن نخواهید دید. 
نمی خواهم دربی اصفهان با تهران را مقایسه 

کنم منظورم این است که دربی باید بار فنی 
داشته باشد. 

  هواداران 
وی با اشاره به فهم و درک هوادارانه از 
فوتبال عنوان کرد: باور کنید تماشاگران و 
هواداران فوتبال کشورمان خیلی خوب فوتبال 
را درک می کنند. در یک مسابقه ای تیمی 2 
بر صفر برنده شده بود و با یک فوتبال زشت 
پیروز شد وقتی کامنت ها و توضیحات مردم را 
در زیر مصاحبه آن مربی می خواندید متوجه 
می شوید که مردم ما چقدر فوتبال را خوب 
می فهمند. من در تیم تراکتور هم بازی کرده ام 
حتی در مسابقه ای تراکتور بازنده می شد اما 70 
هزار تماشاگر با هم شعار عیبی  یوخ می دادند. 

  دید فنی 
طالبی در مورد اینکه از نظر فنی از 20 چه 
امتیازی به مسابقه استقلال و پرسپولیس 
می دهد، گفت: قطعاً این نمره زیر 10 و تک 
رقمی خواهد بود. این دربی تا دقیقه 74 که 
امید عالیشاه گل زد هیچ اتفاق فنی مثبتی 
در آن رخ ندا و با آمدن VAR هم حاشیه های 
آن بیشتر شد قطعاً دربی 102 از نظر فنی 

مردود است. 

طالبی: دربی پایتخت، جذابیت دربی اصفهان را ندارد! 

یکی از خریداران سرخابی کنار می رود 

فرار »شستا« از خرید پرسپولیس؟!


